
Protokół Nr 2/18 

z posiedzenia Komisji Finansów, Planowania Budżetu i Spraw Socjalnych  

w dniu 12 lutego 2018r. 

 

     Posiedzenie Komisji trwało od godz. 800 do 1130, a jego tematem było 

zaopiniowanie projektów uchwał przygotowanych pod obrady sesji.  

Podczas obrad przekazano członkom Komisji zawiadomienie o kolejnej sesji 

oraz projekty uchwał; wszystkie materiały załączone zostały do niniejszego 

protokołu. 

W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie komisji; lista obecności 

stanowi załącznik do protokołu; w części spotkania udział również wzięła 

Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Romot.  

 

      Spotkanie rozpoczęto od omówienia, przy obecności Pani Skarbnik, 

planowanych zmian w tegorocznym budżecie gminy; członkowie Komisji 

otrzymali tabelaryczny materiał pomocniczy zawierający wykaz planowanych 

zmian.  

Zmiany dochodów dotyczą przede wszystkim: zwiększenia dochodów z tytułu 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności, oraz z 

tyt.podatków od spadków i darowizn, a także  tytułu odsetek do wolnych 

środków na rachunkach bankowych oraz z rozliczeń z lat ubiegłych. 

Zmiany w wydatkach dotyczą głównie: -przebudowy przepompowni ścieków w 

Sitnie (w ramach dotacji z innych samorządów), -zakupu ubrań 

specjalistycznych dla OSP (środki Fundacji ENEA), -zakupu zmywarki do SP, a 

także opracowania aktualizacji programu bezpiecznego usuwania azbestu;  

przy czym zmniejszeniu ulega rezerwa ogólna. 

 

     Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedstawionych zmian. 

     Podczas dyskusji poruszono również kwestię realizacji planowanych 

inwestycji przy znaczącym udziale środków zewnętrznych; mówiono także o 

trudnościach w pozyskaniu wykonawcy niektórych zadań inwestycyjnych m.in. 

budowy zaplecza socjalnego w Dziednie (do ogłoszonego przetargu ponownie 

nie zgłosił się żaden wykonawca, w związku z czym ogłoszony zostanie kolejny 

przetarg). 

 

 

      W dalszej części insp.Jolanta Lapke omówiła projekt uchwały dotyczący 

przyznania diet sołtysom; wyjaśniła jednocześnie wprowadzane zmiany 

polegające na zmianie poszczególnych kryteriów, od których naliczane są diety 

(zmieniana jest wartość dla p.pkt 2, 4,  5 i 6). 

     Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie, niemniej podczas prowadzonej 

dyskusji zgłoszono następujące wnioski w tym temacie: 

1) o rozważenie zasadności wprowadzenia diet miesięcznych -nie kwartalnych; 

     - sugerowano również zastosowanie innego zapisu dla jednego z kryteriów 

naliczania diety tj. p.pkt 3) w § 1.2. dot. odległości sołectwa od siedziby gminy, 

aby nie sugerować, iż za przejazdy do UG sołtysowi naliczana jest 

kilometrówka w wysokości 5,-zł za każdy przejechany km.    
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2) o zwiększenie o 2-3% dotychczasowego wynagrodzenia sołtysów z tytułu 

inkasa podatków. 

 

 

       Dalej omówiono projekt uchwały w sprawie podziału gminy Sośno na stałe 

okręgi wyborcze.  

Z obowiązujących unormowań wynika, że wszystkie rady gmin zobowiązane są 

do dokonania podziału gminy na okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy, 

w terminie 60 dni od dnia wejścia w życie ustawy z dnia 11 stycznia 2018r. o 

zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie 

wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych. 

Jeżeli w gminach dotychczasowy podział na okręgi wyborcze spełnia wymogi 

Kodeksu wyborczego, rada gminy może podjąć uchwałę w tej sprawie 

określającą takie same granice okręgów wyborczych jak obowiązujące 

dotychczas. 

    W przygotowanym projekcie uchwały pozostawiono bez zmian 

dotychczasowe okręgi wyborcze. 

    Do przedstawionego członkom Komisji projektu uchwały uwag nie 

zgłoszono. 

 

 

       Następnie mówiono nt. potrzeby zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 

Woj.Kuj.-Pom. w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Ozów 

Wielowickich.  

Projekt tej uchwały zakłada dostosowanie katalogu zakazów obowiązujących na 

tym Obszarze do aktualnego ich brzmienia w ustawie o ochronie przyrody; po 

uzyskaniu wymaganych uzgodnień właściwych miejscowo rad gmin oraz 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, projekt ten zostanie 

przedstawiony pod obrady Sejmiku Woj.Kuj.-Pom.  

Podobna sytuacja wystąpiła podczas poprzedniego posiedzenia Komisji oraz 

sesji, kiedy to uzgadniany był również projekt uchwały Sejmiku w sprawie 

uzgodnienia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Krajeńskiego 

Parku Krajobrazowego.  

     Członkowie Komisji otrzymali treść pisma kierowanego do RG w powyższej 

kwestii, w tym również projekt uchwały Sejmiku; radni nie podjęli jednak 

dyskusji w tej sprawie ponieważ radnym nie został przedstawiony projekt 

uchwały RG w tej sprawie, za niezbędne uznano przy tym przedstawienie 

szczegółowych, merytorycznych wyjaśnień w powyższym temacie. 

      Członkowie Komisji poinformowani zostali o możliwości uczestniczenia w 

spotkaniu członków Komisji Rolnictwa z przedstawicielem Urzędu 

Marszałkowskiego właśnie w tej sprawie; spotkanie to zaplanowane zostało na 

19 lutego.  

 

 

     Członkowie Komisji otrzymali ponadto do zapoznania się projekt uchwały w 

sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Sośno w 2018 roku.  
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Zwrócono jednakże uwagę, iż uchwała ta trafi pod obrady sesji dopiero w m-cu 

marcu, z tego względu iż wymaga ona zaopiniowania jeszcze przez 

Powiatowego Lekarza Weterynarii oraz przez dzierżawców i zarządów 

obwodów łowieckich, działających na obszarze gminy Sośno. 

 

 

     Przewodnicząca Komisji poinformowała zebranych o planowanym 

zwiększeniu wynagrodzenia Wójta; wynagrodzenie to wzrosnąć miałoby w 

bieżącym roku o 4,79%; w uzasadnieniu podaje się, iż RG przyjmując budżet 

gminy na 2018 rok uchwaliła podwyżkę wynagrodzeń dla pracowników 

administracji w wysokości 5%. 

     Po krótkiej dyskusji większością głosów wyrażono opinię pozytywną do tej 

propozycji (3 głosy za, 1 przeciwny). 

 

 

     W dalszej części insp.J.Lapke przedstawiła ogólną (skrótową) informację o 

realizowanych w 2017 roku zadaniach zaplanowanych w programie współpracy 

z organizacjami pozarządowymi; radni otrzymali również zestawienie 

tabelaryczne dotyczące wykorzystania środków zaplanowanych w budżecie na 

2017 rok na cele wskazane w programie.  

Radnych poinformowano jednocześnie, że szczegółowa informacja w tym 

zakresie przedstawiona zostanie podczas najbliższej sesji. 

    Po krótkiej dyskusji członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedstawionej 

informacji. 

 

 

    Przewodnicząca Komisji poinformowała również o planowanym na 

najbliższy wtorek spotkaniu Wojewody z mieszkańcami Powiatu Sępoleńskiego, 

które odbyć się ma w GDK Sośno; zachęcała jednocześnie radnych do 

uczestniczenia w tym spotkaniu. 

 

 

    Na koniec poruszono kwestię pojawiających się w różnorodnych 

komunikatorach informacji nt.planowanych remontów niektórych odcinków 

dróg powiatowych w tym również znajdujących się na terenie gminy Sośno, 

m.in. w ramach tzw. remontów „ponawałnicowych”. 

 

 

     Na tym zakończono posiedzenie komisji.  

 

 
                                                                                   Przewodnicząca Komisji 

                                                                                                   Joanna Siódmiak-Niemczewska 

 

Prot. insp.Jolanta Lapke                                             


